
P R O T O K Ó Ł    Nr XIX/16

sesji Rady Miejskiej w Nisku odbytej w dniu 18 marca 2016r 
w sali narad Urzędu Gminy i Miasta w Nisku

XIX sesję Rady Miejskiej w Nisku otworzył Przewodniczący W. Ślusarczyk.

Przywitał  przybyłych na posiedzenie radnych oraz:

- Z-cę Burmistrza – T. Sułkowską

- Skarbnika  Gminy – T. Dziewę

- Prezesa MZK Nisko Sp z o.o – Z. Kuziorę

- Kierownika OPS – E. Tłustą

- Kierownika ZBM – K. Zyburę

- Kierowników Referatów

- Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, przedstawicieli lokalnych mediów.

Na podstawie listy obecności ( zał) Przewodniczący stwierdził kworum i prawomocność obrad.

Następnie przedstawił porządek posiedzenia:

1. Otwarcie i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołów sesji z 27.01.2016r i 12.02.2016r.

3. Informacja Burmistrza na temat bieżących spraw Gminy.

4. Sprawozdanie z działalności Niżańskiego Centrum Kultury „Sokół” za 2015r.

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Nisku za rok 2015.

6. Sprawozdanie z realizacji zadań Zarządu Budynków Mieszkalnych w 2015r.

7. Ocena realizacji programów:

- Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

- Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie

- Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii

dla Gminy i Miasta Nisko za 2015r.

8. Informacja z kontroli prawidłowości realizacji zadań publicznych przez organizacje pozarządowe

oraz podmioty wymienione w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku

publicznego i o wolontariacie oraz wykorzystania przekazanych dotacji z budżetu Gminy i Miasta

Nisko w 2015r.

9. Informacja Przewodniczących Zarządów Osiedli i sołtysów z pracy jednostek pomocniczych  

w 2015r.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
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1/ przystąpienia do sporządzenia III zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego gminy /materiały do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Nisku/.

2/pomocy finansowej dla Miasta Stalowa Wola.

3/ zwiększenia udziałów w kapitale zakładowym Miejskiego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o 

w Nisku.

4/ zmiany uchwały budżetowej na 2016r.

5/ rozpatrzenia skargi Pani K. Karaś na działalność Burmistrza Gminy i Miasta Nisko .

6/  zmieniającą  uchwałę  Nr  XIV/122/11  Rady  Miejskiej  w  Nisku  z  dnia  28  września  2011r  

w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Nisku.

7/ zmiany uchwały Nr XV/109/15 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 18 grudnia 2015r w sprawie

uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Nisku.

8/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla

Gminy i Miasta Nisko na rok 2016.

9/  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności

zwierząt na terenie Gminy i Miasta Nisko w 2016r.

11. Interpelacje radnych, wolne wnioski i zapytania.

12. Zamknięcie obrad sesji.

Zastępca Burmistrza  T.  Sułkowska zgłosiła  w imieniu  Burmistrza wniosek o wprowadzenie do

porządku sesji następujących projektów uchwał:

- w sprawie nadania nazwy skwerowi. Wyjaśniła, że chodzi o skwer w Zarzeczu, obok ośrodka

zdrowia  i  naprzeciw  szkoły.  Teren  jest  gminny  zagospodarowany  pod  alejki,  zielen  i  klomby

kwiatowe.  Mieszkańcy wystapili o nadanie mu nazwy : „Skwer Żołnierzy Wyklętych”.

- w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy i Miasta Nisko” na lata  2015-

2020, opracowanego w ramach projektu pn. „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy i Miasta

Nisko”,  realizowanego  zgodnie  z  umową  nr  POIS.09.03.00-00-375/13,  współfinansowanego  ze

środków  Funduszu  Spójności  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  (Program

Operacyjny  Infrastruktura  i  Środowisko  2007-2013),  po  wprowadzonych  aktualizacjach.  Pani

Burmistrz  wyjaśniła,  że  Rada  przyjęła  ten  Plan  w roku ubiegłym.  Teraz  trzeba  nanieść  pewne

poprawki.

Przewodniczący Rady zaproponował, by w pkt 10 w pdpkt 10 i 11 wprowadzić kolejno te projekty

uchwał:

10/ nadanie nazwy skwerowi,

11/ przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej”...

Nie zgłoszono żadnych uwag.
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym, jednogłośnie przyjęła tak zmodyfikowany porządek sesji.

Ad 2.

W głosowaniu jawnym, jednogłośnie Rada przyjęła protokoły sesji z 27.01.2016 i 12.02.2016r.

Ad 3.

Pani  Burmistrz  na  wstępie  poinformowała,  że  Burmistrz  J.Ozimek  uczestniczy  w  pożegnaniu

Komendanta Powiatowego Policji i na sesję przybędzie trochę spóźniony.

Poinformowała, że w czasie od ostatniej sesji Burmistrz uczestniczył w :

- zebraniu sprawozdawczo-wyborczym w Zarzeczu,

- zebraniu w sołectwie Racławice,

- naradzie w Komendzie Powiatowej Policji z udziałem Sołtysów i Przewodniczących Zarządów

Osiedli w sprawie zagrożeń występujących na terenie Gminy Nisko,

-  spotkaniu  z  inwestorem  w  sprawie  budowy  pawilonu  handlowo-usługowego  na  Osiedlu

Tysiąclecia,

- spotkaniu z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie uzgodnień dotyczących

dojazdu do Armatoory ul. Sandomierską,

-  spotkaniu  w  Urzędzie  Marszałkowskim w sprawie  porozumienia  w ramach  „Wojewódzkiego

Funduszu Kolejowego”,

- spotkaniu w sprawie budowy Sądu Rejonowego w Nisku,

- spotkaniu z Dyrektorem Szpitala w sprawie pomocy w zakresie dofinansowania zakupu sprzętu

dla Oddziału Ortopedii,

- uroczystej gali Plebiscytu Sportowego na Najlepszego Sportowca, Trenera oraz Talent Roku 2015

w powiecie Stalowowolskim i Niżańskim

- uroczystości złożenia przysięgi przez „Strzelców” w Rzeszowie,

- uroczystości otwarcia wystawy w NCK „Sokół” - „Nitką malowane”,

- konwencie wójtów i burmistrzów Powiatu Niżańskiego,

-  konferencji  Stowarzyszenia  Samorządów  Terytorialnych  i  Związku  Gmin  w  sprawie

funkcjonowania oświaty i problemów wsi,

-  spotkaniu  z  Dziekanem  Wyższej  Szkoły  Bezpieczeństwa  i  Ochrony  w  sprawie  dalszego

funkcjonowania placówki oraz z Dowódcą Garnizonu Nisko dotyczącym wzajemnej współpracy,

- w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Nisku,

Jeśli chodzi o inwestycje Pani Burmistrz poinformowała, że w zakresie dróg gminnych: 

-  Trwa „Opracowanie  dokumentacji  projektowych na  wykonanie  remontów i  przebudowy dróg

gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta  Nisko – etap I.”  Dotyczy to ulic: Paderewskiego,

Żeromskiego, Sienkiewicza, Legutki, Zasanie     
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-   „Opracowanie  dokumentacji  projektowych  na  wykonanie  remontów  i  przebudowy  dróg

gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta  Nisko – etap II.”  dotyczy ulic: drogi gminne przy

ul. Długiej, Krzywa, Dolna i utwardzenie placu w Nowosielcu     

-   „Opracowanie  dokumentacji  projektowych  na  wykonanie  remontów  i  przebudowy  dróg

gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta  Nisko – etap III.”  dotyczy ulic Reymonta w

Nisku i ul. Starej w Zarzeczu, bo te dwie ulice znalazły się we wniosku o dofinansowanie z tzw

powodziówek.    

 Przygotowanie do realizacji zadań – zostały już otwarte oferty

1. „Remont dróg gminnych o nawierzchni gruntowej, tłuczniowej i asfaltowej.”

2. „Wykonanie remontu bieżącego dróg gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta Nisko

z wykorzystaniem tłucznia kamiennego w 2016 roku.”

3. „Bieżące utrzymanie i konserwacja dróg gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta Nisko

w 2016 roku.”

4. „Wykonanie remontu dróg gminnych położonych na terenie Gminy i Miasta Nisko przy użyciu

mieszanki z grysów bazaltowych i emulsji”

5. „Przebudowa drogi gminnej ul.Wilczej w Nisku.”

 przygotowanie materiałów do ogłoszenia przetargu

1. „Remont i przebudowa dróg gminnych  na terenie Gminy i Miasta Nisko – etap I.”

(REALIZACJA ul. Nowej Bocznej, Usługowej, Gutki, Reymonta, Plac przy UGiM w Nisku, ul.

Słoneczna i Sanowa w Zarzeczu, ul. Nadjeziorze w Racławicach)

Wartość zadania brutto: 1.620.678,65 zł –

Zadania zakończone:

1.   Trwa odbiór zadania :  Rozbudowa sieci  kanalizacji  sanitarnej   w Nisku przy ul.  Reymonta

obiekt II (od ul. Głowackiego)  

 Zadania w trakcie realizacji:

1.  Rozbudowa sieci  kanalizacji  sanitarnej  w rejonie  ul.  Głowackiego  w Nisku –  Obiekt  III  –

przepompownia ścieków przy ul. Głowackiego - Wykonawca Korkosz

Trwa projektowanie:

Projektowanie sieci kanalizacji sanitarnej w msc. Nowosielec i Kończyce 

Projektowanie kanalizacji sanitarnej w rejonie ul. Sandomierskiej w Nisku,

2. Złożono wniosek o wydanie pozwolenia na budowę  dla zadania „Budowa  sieci wodociągowej

w msc. Nowosielec”  - niewielki zakres na początku Nowosielca.

    Nie uzyskano pozwolenia z uwagi na nieuregulowany stan prawny jednej z nieruchomości  mimo

iż spadkobiercy   podpisali oświadczenia.
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3.  Złożono  wniosek  o  wydanie  pozwolenia  na  budowę  do  Wojewody  Podkarpackiego  na

przekroczenie drogi krajowej  projektowaną kanalizacją  sanitarną w ramach zadania  „Budowa

sieci kanalizacji sanitarnej  w msc. Nowosielec i Kończyce”     

  W sprawie pozostałych inwestycji Pani Burmistrz poinformowała że:

w przygotowaniu są zadania ( trwa projektowanie);

- „Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z infrastrukturą lekkoatletyczną i urządzeniami siłowni

terenowej  przy Gimnazjum Nr 1  w Nisku”.

- „Budowa boiska wielofunkcyjnego, siłowni terenowej i placu zabaw na osiedlu Malce  w Nisku”.

- „ Rozbudowa placu zabaw przy Przedszkolu Nr 1 w Nisku”.

- „ Budowa placu zabaw dla potrzeb przedszkola na osiedlu Podwolina w Nisku”. 

- „Zagospodarowanie zbiornika w Podwolinie”. 

- Kryta pływalnia w Centrum sportowo-rekreacyjnym w Racławicach.

- PSZOK (Punktu Selektywnej Zbiórki odpadów Komunalnych.

- Budynek magazynowy na Os. Podwolina w  Nisku

Projektowanie oświetlenia:

a. w Nisku: ul. Borowa, Czerniawy, Kochanowskiego, Krzeszowska, Dworska, Willowa, Wspólna,

Szklarniowa, Plac rekreacyjny w Malcach, Długa-Boczna, 

b. w Zarzeczu; Zielona, Ługowa , Lubelska,  Mickiewicza ( do cmentarza) 

c. w Racławicach : Lubelska – Boczna 

d. w Nowosielcu: droga do cmentarza, droga do Kończyc

Pani Burmistrz poinformowała, że zostały złożone wnioski o środki pomocowe:

- złożenie  wniosku dla zadania: Termomodernizacja budynków oświatowych: ZS nr 3 w Nisku

oraz budynku sali gimnastycznej przy PSP nr 4 w Nisku o dofinansowanie w ramach RPO WP

działanie  3.2.  Modernizacja budynków oświatowych  koszt całkowity 2,6mln ,  dofinansowanie.

1,6mln.

-  złożenie   zgłoszenia  inwestycji  sportowych   do  „Wojewódzkiego  Wieloletniego  Programu

Rozwoju  Bazy  Sportowej  Województwa  Podkarpackiego”  dla  zadania:  Budowa  boiska

wielofunkcyjnego przy Gimnazjum  nr 1 na osiedlu Malce, oraz placów zabaw przy Przedszkolu nr

1 i na osiedlu Podwolina w Nisku

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono pytań.

Ad 4.

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali Sprawozdanie z działalności NCK wraz z

zaproszeniem  na  sesję  (zał  1).  Materiał  ten  był  przedmiotem  analizy  na  posiedzeniu  Komisji

Oświaty  i  Komisji  Budżetowej.  Poprosił  Panią  Dyrektor  A.Sochacką  o  krótkie  przedstawienie
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Radzie sprawozdania z działalności placówki.

Pani Dyrektor zaznaczyła, że Sprawozdanie z działalności merytorycznej za 2015 rok uwzględnia

przedsięwzięcia  organizowane  i  współorganizowane,  działalność  zespołów i  kół  zainteresowań,

organizację  czasu  wolnego  dzieciom  i  młodzieży  podczas  ferii  zimowych  i  wakacji  letnich,

działalność kina oraz projekty. 

Wyjaśniła,  że  jeżeli  chodzi   o  dział  przedsięwzięcia  to  sprawozdanie  obejmuje  imprezy

organizowane  i  współorganizowane  w  samym  NCK  -u  i  jego  oddziałach,  przedsięwzięcia

wyjazdowe  (występy,  koncerty,  pokazy  –  głównie  zespołów  i  kół  zainteresowań  w  innych

miejscowościach) oraz  obsługę wszelkiego rodzaju imprez organizowanych przez inne placówki.

W sumie zarejestrowano 161 przedsięwzięć, w tym 121 zorganizował Dom Kultury w Nisku, 18

oddział w Zarzeczu i 22  oddział  w Nowosielcu.

Rok 2015 to rok szczególnie obfitujący w kulturalne imprezy i przedsięwzięcia. Odbyło się szereg

koncertów  i  występów  w  wykonaniu  własnych  zespołów  jak  i  artystów  profesjonalnych

zapraszanych okazjonalnie. Zespoły taneczne, wokalne i instrumentalne NCK-u  wystąpiły m.in. z

koncertami: „Świąteczne wspomnienia” i „Wieczór z kolędą”, oraz w przeglądzie Sztuki Dziecięcej

i  Młodzieżowej  „Szkatuła”.  Ponadto  oprawiały artystycznie   imprezy organizowane  przez  inne

placówki i instytucje. 

W NCK-u  odbyło  się  szereg  koncertów  w wykonaniu  zespołów  zawodowych  m.in.  koncerty:

„Operetki czar”, zespołu „Cisza jak ta”, Zespołu Harmonijek Ustnych „Animato”, Jana Kondraka

„Piosenki  najpiękniejsze  na  świecie”,  Edyty  Geppert  (DEN),  Kapeli  Ukraińskiej  „Na  drabini”,

zespołu „Czerwony tulipan”. 

Od maja 2013  roku dodatkowym miejscem dla naszych kulturalnych przedsięwzięć stała się scena

w niżańskim parku. NCK było współorganizatorem imprezy „Majówka z Czarnieckim”. W parku

odbył się ponadto Przegląd Sztuki Dziecięcej i Młodzieżowej „Szkatuła”, spektakl „Antygona w

Nowym Jorku”  oraz koncert uczestników warsztatów wokalnych. 

W 2015 roku prężnie działał Teatr „Kontynuacja”, który propagował sztukę teatralną wystawiając

systematycznie dwa tytuły teatralne. Spektakl „Antygona w Nowym Jorku wystawiony był 7 razy

(2 razy w Nisku oraz w Puławach, Rudniku, Nadrzeczu, Biłgoraju i Lipsku). W listopadzie odbyła

się premiera spektaklu „Śluby panieńskie”, a spektakl do końca 2015 roku był grany 8 razy dla

społeczności niżańskiej i młodzieży szkolnej. Gościliśmy także aktorów Teatru „Fundacja Kresy

2000”   ze  spektaklem  „Ostatnia  miłość”  oraz  aktorów  Amatorskiego  Teatru  Dramatycznego

„Kuźnia” z Krzeszowa ze spektaklem „Nowe przyszło”.

Nasza placówka była organizatorem eliminacji powiatowych i miejsko-gminnych trzech konkursów

recytatorskich: 
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Ponadto odbyły się imprezy cykliczne, m.in. Konkurs na Najciekawszą Szopkę Bożonarodzeniową,

X Przegląd Zespołów Tańca Sportowego „Zapasy Taneczne” (z udziałem 21 zespołów z terenu

województwa), Koncert Kapel Ludowych i Zespołów Śpiewaczych (z udziałem zespołów własnych

oraz  zaproszonych  kapel  z  Raniżowa,  Bojanowa,  oraz  zespołów  śpiewaczych  z  Raniżowa  i

Jarocina) oraz III Powiatowy Przegląd Chórów i Zespołów Seniorskich „Si senior” połączony z

Dniem Seniora.

NCK  był   także  współorganizatorem  obchodów  rocznic  państwowych  (Dzień  Flagi

Rzeczypospolitej, Konstytucji 3 go Maja, odzyskania przez Polskę niepodległości).

Działalność wystawiennicza. W 2015 roku zorganizowano 7 wystaw bardzo różnych tematycznie. 

W okresie sprawozdawczym działało w sumie tzn. w Nisku, Zarzeczu i Nowosielcu 24 zespoły i

koła  zainteresowań,  które  skupiały  464  uczestników.  Każdy  zespół  taneczny,  wokalny  lub

instrumentalny  prezentował  się  kilka  lub  kilkanaście  razy,  co  dało   liczbę  159  występów.

Szczególnie dobrze funkcjonują zajęcia wokalne, który skupiają ponad 30 osób. Uczestnicy zajęć

oprawili  wokalnie  szereg  imprez  oraz  brali  udział  w  przeglądach  i  konkursach  wokalnych,

występując w sumie 49 razy, Kapela ludowa wystąpiła 19 razy,  Sekcja Mażoretek 17 razy, a Teatr

„Kontynuacja”  15 razy. 

W dyspozycji NCK-u pozostaje także budynek mieszczący się na ul. 3-go Maja. W znajdującej się

tam pracowni artystycznej odbywają się zajęcia plastyczne (sekcja grafiki, rysunku i malarstwa oraz

Pracownia lalek. Odbywają się tam również spotkania członków Klubu Seniora oraz próby Chóru

„Echo”. 

NCK organizowało także czas wolny w czasie ferii zimowych i wakacji. Z proponowanej oferty w

czasie ferii skorzystało ponad 487 dzieci, a z oferty wakacyjnej skorzystało  356 osób. 

Jeśli chodzi o kino to w związku z brakiem aparatury cyfrowej projekcje filmowe odbywają się

sporadycznie.  Filmy tzw.  powtórkowe (na  analogowej  taśmie)  były  grane  tylko  w  czasie  ferii

zimowych  i wakacji, w sumie odbyło się 11 seansów, które obejrzało 270 widzów.

Jeśli chodzi o projekty to w 2015 roku , NCK „Sokół” złożyło projekt do Ministerstwa Kultury i

Dziedzictwa Narodowego na zakup sprzętu do projekcji cyfrowych.

Oddział  w  Zarzeczu  NCK  „Sokół”  wspólnie  z  Towarzystwem  Ziemi  Zarzeckiej  zrealizowało

projekt unijny: „Aktywni fizycznie bez względu na wiek” – projekt dofinansowany ze środków

Programu Fundusz Inicjatyw Obywatelskich, realizowany od lipca do października 2015 r.

Oddział  w  Nowosielcu  NCK  „Sokół”  wspólnie  z  OSP w  Nowosielcu  zrealizował  projekt  pn.

„Łączymy pokolenia”.  W realizowanym od października do grudnia projekcie wzięło udział  30

osób.

Jeśli  chodzi  o  rok  2016  Pani  Dyrektor  podkreśliła,  że  będą  kontynuowane  dotychczasowe
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przedsięwzięcia, imprezy cykliczne. Ponadto Niżańskie Centrum chciałoby poszerzyć swoja ofertę

o imprezy w Parku Miejskim. Zapowiedziała też na listopad kolejną premierę teatralną.

Przewodniczący Rady zapytał na jakim etapie jest inwestycja rozbudowy siedziby NCK.

Pani  Dyrektor  wyjaśniła,  że  jest  piękny  projekt,  jest  dokupiona  działka  i  jest  pozwolenie  na

budowę.

Pani Burmistrz uzupełniła, że czekamy na nabory z Regionalnych Programów Operacyjnych. Będą

też uszczegółowienia jeśli chodzi o Miejskie Obszary Funkcjonalne w ramach Miejskich Inwestycji

Terytorialnych  i  wówczas  zobaczymy,  czy  będzie  dofinansowanie  z  działu  Kultura,  czy

Rewitalizacja  Przestrzeni  Miejskiej.  Czekamy na  nabory.  Musimy uzyskać  dofinansowanie,  bo

inwestycja 6 – 7 mln nie jest możliwa do zrealizowania z własnych środków. 

Przewodniczący Komisji Oświaty K. Tabian wyraził uznanie i podziękowanie dla Pani Dyrektor i

pracowników NCK za wszelkie działania podejmowane na rzecz kultury w naszej społeczności.

Podziękowania przekazała również Pani Burmistrz T. Sułkowska.

Ad 5.

Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Dyrektor  I.  Nemeczek  o  przedstawienie  Sprawozdania  

z działalności Biblioteki Miejskiej w Nisku (zał 2).

Pani  Dyrektor  poinformowała,  że  w  2015r  Biblioteka  odnotowała  64  013  wypożyczenia   

 i 3 067 czytelników. W 2015 r. wypożyczono także 471 audiobooków, 442 filmy i 1113 czasopism.

W  stosunku  do  roku  2014  wzrosła  liczba  czytelników  oraz  wypożyczeń  zarówno  książek,

czasopism jak  i  pozostałych  zbiorów  nieelektronicznych.  Ogółem  z  wypożyczania  skorzystało

31091 użytkowników.

 Udostępnianie zbiorów na miejscu (czytelnie)

MBP prenumeruje 17 czasopism.  Głownie  dzienniki, gdyż z powodu ograniczonych  środków

finansowych  nie  jesteśmy  w  stanie  zapewnić  czytelnikom  czasopism  o  różnorodnej  lub

specjalistycznej  tematyce.  Czytelnicy  mają  możliwość  skorzystania  na  miejscu  z  Internetu,

wydruku, ksera, faxu, skanera oraz możliwość dostępu  do baz katalogowych innych bibliotek oraz

portali językowych lub prawnych. W 2015 r.  z Internetu skorzystały 10 083 osoby.

3. Stan księgozbioru

1330 wol. zakupiono z budżetu przyznanego MBP przez Urząd Gminy i Miasta Nisko

662 wol. z projektu Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego

Księgozbiór wzbogacono też o 950 audiobooków i 79 filmów

W darze pozyskano 581 egz. Książki wycofane z księgozbioru jako zniszczone sprzedawane są na

kiermaszu książki za symboliczną złotówkę. Zbiory biblioteki wynoszą 60 290 wol.

4. Działalność upowszechnieniowa m.in.:
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Spotkania autorskie: Anna Kucharska, Arkadiusz  Niemirski, Renata Piątkowska, Wiesław Drabik,

Marian Krzywda, Grzegorz Kasdepke, Jacek Getner, Edwardem Derylakiem,

Spotkanie  z  Januszem  Motyką  –  Prezesem  Galicyjskiego  Towarzystwa  Genealogicznego  

w Przemyślu,  Pokaz  grupy rekonstrukcyjnej  KATANA,  Koncert  zespołu  Hudacy,Klub  Kubusia

Puchatka, Narodowe Czytanie „Lalki” B. Prusa, Dyskusyjny Klub Książki,  blog Niżańska Książka

Kucharska.

5. Informacje dodatkowe:

Dofinansowanie  na  Zakup  Nowości  Wydawniczych  z  Ministerstwa  Kultury

i Dziedzictwa Narodowego, Realizacja projektu z Fundacji Orange dla bibliotek, Projekt Zielone

Gry.

Pani Dyrektor poinformowała, że Biblioteka udostępnia zbiory elektronicznie –w związku z tym

czytelnicy mają możliwość przeglądania katalogu oraz rezerwacji wybranej książki z dowolnego

miejsca,  czytelnik, który podał adres e-mail otrzymuje automatyczne powiadomienie o terminie

zbliżającego się  zwrotu  wypożyczonych materiałów system pobierania  kar  za  przetrzymywanie

mobilizuje  czytelników  do  terminowego  zwrotu  wypożyczonych  pozycji  oraz  systematycznego

korzystania z biblioteki, czego efektem jest wzrost wypożyczeń

Zatrudnienie w MBP  na koniec 2015 r.– 9 etatów (¼ etatu wywiązanie się z umowy stażowej z

Powiatowym Urzędem Pracy; 1 etat wywiązanie się z umowy o prace interwencyjne z Powiatowym

Urzędem Pracy). 

Z zamierzeń na najbliższe miesiące przewidywane jest w kwietniu spotkanie warsztatowe z

dziedziny heraldyki z Januszem Motyką, również 13 kwietnia spotkanie autorskie z młodą pisarką

fantastyki dla dzieci – Marią Krasowską. W maju odbędą się koncerty Natalii Rudnickiej i Kuby

Michalskiego.  Również  w  maju  będzie  tradycyjnie  zorganizowana  akcja  „Objazdowy

Bibliotekarz”.

Poinformowała  również,  że  zgłoszony został  do  dofinansowania  projekt  rozbudowy Biblioteki.

Biblioteka zostałaby przeniesiona na ul. Szopena, na parter gimnazjum. Suma o jaką wnioskuje

Biblioteka do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego wynosi 2 mln zł.  Pani Dyrektor

poinformowała, że maksymalnie za 27 dni będą wyniki naboru. Podkreśliła, że projekt jest piękny:

powierzchnia będzie pięciokrotnie większa, przeszkolone, nowoczesne, funkcjonalne wnętrze.

Przewodniczący Komisji Oświaty, która również Sprawozdanie z działalności Biblioteki Miejskiej

analizowała  szczegółowo  podziękował  Pani  Dyrektor  i  na  jej  ręce  pracownikom  za  dobrze

realizowaną misję.

Przewodnicząca G. Karnat zapytała co to są „dokumenty życia społecznego”.

Pani Dyrektor wyjaśniła, że przykładowo są to plakaty imprez, które się odbyły w Nisku, gazetki
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typu  niżański  „Rentgen”,  „Wiadomości  Niżańskie”.  Jeżeli  ktoś  pisze  jakąś  pracę,  to  czasem

potrzebuje tego typu pomocy, informacji.

Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na posiedzenie Burmistrza Juliana Ozimka.

Pani  Burmistrz  podziękowała  Pani  Dyrektor  za  podejmowanie  ciekawych inicjatyw,  rozwijanie

czytelnictwa.

Radny M.Folta zauważył, że wg najnowszych badań czytelnictwo w Polsce bardzo upada. W roku

ubiegłym 63% badanych nie przeczytało żadnej książki. Z podanych przez Panią Dyrektor statystyk

wynika, że statystyczny mieszkaniec Gminy przeczytał 3 książki tj bardzo dobry wynik. Warto to

wiedzieć.

Ad 6.

Przewodniczący  poprosił  o  przedstawienie  Sprawozdania  z  działalności  Zarządu  Budynków

Mieszkalnych (zał 3) Panią Kierownik K.Zyburę.

Poinformowała ona, że Zarząd Budynków Mieszkalnych  według stanu na dzień 31 grudnia 2015

roku  Zarząd  Budynków  Mieszkalnych  administrował  10  budynkami  stanowiącymi  w  całości

własność Gminy Nisko. 

W ramach zasobu,  w budynkach przy ul. Sandomierskiej 7, Sandomierskiej 7a, Sandomierskiej 47,

Wyszyńskiego 19, Wyszyńskiego 19a i Wyszyńskiego 19b znajdowały się lokale socjalne. 

Wzrost  liczby  mieszkań  w  stosunku  do  roku  2014  wynikał  z  oddania  do  użytkowania  nowo

wybudowanego budynku przy ul. Wyszyńskiego 19b z 8 lokalami socjalnymi. 

Według  stanu  na  dzień  31  grudnia  2015  roku  Gmina  Nisko  była  członkiem  9  wspólnot

mieszkaniowych,  których  budynki  zarządzane  były  przez  zarządy  wspólnot  mieszkaniowych

wybrane  przez  właścicieli  lokali.  W  2015  roku  na  rzecz  dotychczasowego  najemcy  zostało

sprzedane 1 mieszkanie położone w budynku przy ul. Szklarniowej 2a o pow. użytkowej – 50,47

m2. 

Działalność Zarządu Budynków Mieszkalnych finansowana jest z budżetu Gminy i Miasta Nisko.

Najemcy lokali  mieszkalnych zobowiązani są do zapłaty czynszu za najem lokali  mieszkalnych

oraz opłat wnoszonych na pokrycie kosztów usług: c.o., c.c.w., zimna woda, kanalizacja, energia

elektryczna i wywóz nieczystości stałych - związanych  z użytkowaniem mieszkania. 

Osoby zajmujące lokale mieszkalne bez tytułu prawnego (z wypowiedzianymi umowami, osoby

wobec, których została orzeczona eksmisja) zobowiązane są płacić odszkodowanie za bezumowne

zajmowanie lokalu mieszkalnego oraz opłaty za media dostarczane do mieszkania. 

Zaległości  z  tytułu  korzystania  z  lokali  wchodzących  w skład  mieszkaniowego  zasobu  Gminy

Nisko z odsetkami  na dzień 31 grudnia 2015 roku wynosiły 568.781,88 zł.

Na zadłużenie to składa się zadłużenie 61 najemców/osób korzystających z lokali obecnie w kwocie
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322.742,57 zł oraz zadłużenie 16 byłych najemców/poprzedników w kwocie 246.039,31 zł. 

Wskazane wyżej zaległości w opłatach za korzystanie z lokali, wynikają przede wszystkim z faktu,

że zgodnie z art. 4 ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie

Kodeksu Cywilnego zasób mieszkaniowy gminy służy realizacji jej zadań własnych, do których

należy między innymi zaspokajanie potrzeb mieszkaniowych gospodarstw domowych o niskich

dochodach. 

Zatem znaczna część osób korzystających z lokali mieszkalnych z mieszkaniowego zasobu gminy,

ze  względu  na  trudną  sytuację  ekonomiczno  -  finansową,  każdego  miesiąca  zmuszona  jest  do

podejmowania decyzji, czy ograniczone środki, którymi dysponują przeznaczyć na zakup jedzenia i

lekarstw, czy też na uregulowanie opłat za korzystanie z lokalu mieszkalnego. Należy przy tym

zaznaczyć, że na wysokość zaległości wpływ ma również stopniowa zmiana struktury podmiotów

korzystających  z  lokali  z  zasobu.  Najemcy  znajdujący  się  w  korzystnej  sytuacji  finansowej,

niemający zadłużenia, dokonują wykupu lokali, korzystając z obowiązującej w tym zakresie 95 %

procentowej bonifikaty, natomiast osoby, których sytuacja finansowa uniemożliwia wykup lokalu

mieszkalnego, pozostają nadal najemcami lub bezumownymi użytkownikami lokali.

Istotne znaczenie ma natomiast systematyczne prowadzenie działań windykacyjnych. 

Zarząd  Budynków  Mieszkalnych  prowadził  liczne  działania  windykacyjne.  Do  wszystkich

zalegających osób kierowane są wezwania do zapłaty. W 2015 roku wysłano do dłużników 391

wezwań  do  zapłaty.  Dłużnicy  zapraszani  są  do  ZBM  celem  sprawdzenia  ich  sytuacji  oraz

możliwości spłaty. Do osób zalegających powyżej trzech miesięcy a posiadających umowy najmu

kierowane są  pisma  -  uprzedzenia  o zamiarze  wypowiedzenia  umowy najmu.  W pismach tych

wyznaczany jest dodatkowy miesięczny termin do zapłaty zaległości.  

Podejmowane przez ZBM działania mają na celu minimalizowanie zaległości osób korzystających

z lokali komunalnych oraz odzyskanie zaległości. W przypadku, gdy działania z zakresu wstępnej

windykacji  nie  przynoszą  oczekiwanych  efektów,  sprawy  kierowane  są  na  drogę  postępowań

sądowych.  Jednocześnie  w sytuacji,  gdy po  upływie  okresu  wypowiedzenia  lokal  nie  zostanie

dobrowolnie oddany, kierowany jest do sądu pozew o eksmisję  (przy czym większość spraw o

eksmisję kończy się przyznaniem lokalu socjalnego dla rodziny objętej pozwem o eksmisję). 

Na dzień 31 grudnia 2015 roku 41 dłużników posiadało 134 tytułów egzekucyjnych. Wśród tych

osób znajdują się osoby dysponujące tylko jednym tytułem jak też dwie rodziny posiadające 9

tytułów, dwie posiadające 7 tytułów egzekucyjnych i dwie – 6 tytułów. 

 W roku 2015 zostało spłaconych w całości 16 nakazów zapłaty na łączną kwotę 18.758,26 zł. 7

nakazów spłaconych było dobrowolnie, 5 wyłącznie przez zajęcie komornicze, a 4 dobrowolnie i

przez komornika. 
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W 2015r na wniosek poszczególnych lokatorów za zgodą Burmistrza Gminy i Miasta Nisko zostało

zawartych 11 ugód na rozłożenie zadłużenia na raty. Łączna kwota zaległości objęta ugodami to

117.279,06 zł.  Głównie ugody maja na celu współpracę z dłużnikiem, który pracuje dorywczo.

Zawarcie ugody ze względu na podjętą przez uchwałę nr IV/21/10 Rady Miejskiej w Nisku z dnia

29.12.2010r  było korzystne dla najemców. Na dzień 31 grudnia 2015r  z ugody wywiązywało się

już tylko 4 rodziny. 

Na dzień 31 grudnia 2015 roku Zarząd Budynków Mieszkalnych miał do wykonania 1 o eksmisję z

prawem do lokalu socjalnego dla 4 osób (obowiązek zapewnienia pow. mieszkalnej 20,00 m2) oraz

1 wyrok o eksmisję do pomieszczenia tymczasowego dla 4 osób.  Wyroki te nie są wykonywane,

ponieważ dłużnicy spłacają zaległości będące powodem wystąpienia do sądu z pozwem o eksmisję.

Art. 14 ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu

cywilnego zawiera katalog sytuacji, w których sąd nie może odmówić prawa do lokalu socjalnego.

Sąd nie może orzec o braku prawa do lokalu socjalnego dla m.in. kobiet  w ciąży,  małoletnich,

obłożnie chorych, emerytów i rencistów spełniających kryteria do otrzymania pomocy społecznej,

bezrobotnym,  itp.  Wykonanie  wyroku sąd  wstrzymuje  do  czasu  zaoferowania  osobom objętym

wyrokiem lokalu socjalnego. Powierzchnia lokali socjalnych proponowanych dla rodzin nie może

być mniejsza niż 5 m2 na osobę objętą wyrokiem. Niewykonane wyroki zostaną zrealizowane po

uzyskaniu / odzyskaniu lokali socjalnych odpowiednich dla danej ilości osób. 

Jeśli  chodzi  o  zamierzenia  w  zakresie  zasobów  mieszkaniowych  Gminy  poinformowała,  że

wykonana została dokumentacja projektowa na remont budynków z mieszkaniami socjalnymi przy

ul.  Sandomierskiej  7   i  Sandomierskiej  47.  Będzie  złożony  wniosek  do  Banku  Gospodarstwa

Krajowego  o  dofinansowanie  tego  remontu.  Po  wyremontowaniu  mieszkania  w  budynku

Sandomierska 7 będą mieszkaniami komunalnymi. Mieszkania socjalne będą budowane przy ul.

Wyszyńskiego  19  po  wyburzeniu  istniejących  budynków,  które  nie  nadają  się  do  remontu.  W

planowanym budynku będzie 6 – 8 mieszkań socjalnych,  co zabezpieczy nam potrzeby w tym

zakresie. Budynek ten jest na etapie opracowywania dokumentacji. Jeżeli zdążymy z dokumentacją

do września, to zdążymy na nabór wniosków do Banku Gospodarstwa Krajowego o dofinansowanie

tej budowy.

Przewodnicząca Komisji Pomocy Społecznej G. Karnat poinformowała, że temat był analizowany

na posiedzeniu Komisji i w ocenie Komisji sytuacja się poprawia w stosunku do lat poprzednich.

Minimalnie  zmniejsza  się  zadłużenie,  wybudowano  8  lokali  socjalnych,  w  planie  jest  budowa

następnych.

Żadnych pytań nie zadano.

Ad 7.
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Pani Burmistrz T. Sułkowska stwierdziła, że materiały radni otrzymali (zał 4), szczegółowo temat

profilaktyki był analizowany na posiedzeniach Komisji, więc tylko krótko o realizacji Gminnych

Programów Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Programu Przeciwdziałania

Przemocy w Rodzinie i Programu Przeciwdziałania Narkomanii powie. 

Wyjaśniła,  że podstawowymi aktami prawnymi, na podstawie którego prowadzona była realizacja

zadań własnych gminy w 2015r., w zakresie profilaktyki są:

- Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy i Miasta

Nisko na 2015 rok przyjęty do realizacji Uchwałą Nr V/28/15 z dnia 13.II.2015r. Rady Miejskiej w

Nisku.

- Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy  i Miasta Nisko na lata 2015-2017

przyjęty do realizacji Uchwałą Nr V/30/15 z dnia 13.II.2015r. Rady Miejskiej  w Nisku.

- Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy  i Miasta Nisko na lata 2015-

2017 przyjęty do realizacji Uchwałą Nr V/29/15 z dnia 13.II.2015r. Rady Miejskiej  w Nisku.

Zadania ujęte w wyżej wymienionych programach profilaktycznych systematycznie realizowane są

w naszej gminie i stanowią ważny i trwały element profilaktyki społecznej      w zakresie ochrony

zdrowia.

Wyjaśniła, że ustawodawca wskazał źródła pozyskiwania środków finansowych na realizację zadań

gminnych  w zakresie  profilaktyki.  Środki  te  pochodzą  z  opłat  za  korzystanie   z  zezwoleń  na

sprzedaż napojów alkoholowych. 

W 2015 roku planowana wysokość budżetu na realizację programów wynosiła 432 376,0 zł. (w

ramach Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi to kwota 422 376,00zł , w ramach

Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  to  kwota  10  000,00).  Wpływy  z  wydania

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 2015 roku wyniosły:  411 917,62 zł   Wydatki  

w ramach realizacji Programów wyniosły –   426 363,98 zł. Priorytetowymi zadaniami w 2015 roku

była  szeroko  pojęta  profilaktyka,  integracja  osób  uzależnionych  i  współuzależnionych,

przeciwdziałanie narkomanii i alkoholizmowi.

Skuteczna realizacja zadań ujętych i przewidzianych w w/w Programach do realizacji w 2015r. była

możliwa  dzięki  współpracy  z  różnymi  instytucjami  tj:  jednostkami  oświatowymi,  placówkami

służby zdrowia, Komendą Powiatową Policji w Nisku, Sądem Rejonowym w Nisku, Kuratorami

Sądowymi,  przedstawicielami  kościoła  oraz  przedstawicielami  organizacji  pozarządowych

i społecznych. 

Realizacja  wyżej  wymienionych  programów  obejmowała  wiele  działań  profilaktycznych,

interwencji w indywidualnych sprawach dot. uzależnień oraz pomoc osobom dotkniętym przemocą.

Nadal  głównym  kierunkiem  w  realizacji  zadań  własnych  gminy  z  zakresu  przeciwdziałania
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alkoholizmowi,  przemocy  i  narkomanii  winno  być  wdrażanie  programów  profilaktycznych,

uczących  młodzież   umiejętności  odmawiania  i  dokonywania  prawidłowych  wyborów  oraz

szkolenie osób różnych profesji, którzy pracują z dziećmi i osobami uzależnionymi. Ponadto należy

poszerzać ofertę  spędzania czasu wolnego przez młodzież,  poprzez organizację zajęć sportowo-

rekreacyjnych oraz stwarzanie dzieciom i młodzieży możliwości uczestnictwa w zajęciach różnych

grup tematycznych , co pozwoli na właściwe spędzanie czasu wolnego.

Pani  Burmistrz  podkreśliła,  że  radni  otrzymali  sprawozdanie  (załącznik)  z  realizacji  zadań

dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi, narkomanii i przemocy w rodzinie w zakresie:

1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od

alkoholu i innych używek.

2.  Udzielanie  rodzinom,  w  których  występują  problemy  alkoholowe  pomocy  psychologicznej

 i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie.

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania

problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii,  w szczególności dla dzieci i młodzieży, 

w  tym  prowadzenie  zajęć  zagospodarowujących  czas  wolny  ucznia,  a  także  działań  na  rzecz

dożywiania  dzieci  i  młodzieży  uczestniczących  w  pozaszkolnych  programach  opiekuńczo-

wychowawczych, profilaktycznych i socjoterapeutycznych.

Poinformowała, że  Burmistrz Gminy i Miasta Nisko Zarządzeniem Nr 94/2014 powołał Gminną

Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w składzie:

1. Monika Sokołowska-Trela

2. Alfreda Mróz

3. Elżbieta Kochan

4. Monika Majcher

5. Jarosław Zych

W roku 2015 odbyło się 14 posiedzeń Komisji, podczas których m.in.:

-opiniowano wnioski o wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych,

-pozytywnie zaopiniowano 3 wnioski  o wydanie zezwolenia na jednorazową sprzedaż alkoholu

zawierających do 4,5% oraz piwa podczas trwania imprez na terenie Gminy i Miasta Nisko.

-opiniowano wnioski na realizację programów profilaktycznych,  

-opiniowano wnioski osób podejmujących leczenie o częściowy  zwrot kosztów dojazdu do Poradni

Leczenia Uzależnień i Współuzależnień w Nisku;

-opiniowano  wnioski  o  przymusowe leczenie  osób  uzależnionych  od  alkoholu  (34  wniosków,  

w tym 13 wniosków skierowano do Sądu), 
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-udzielano fachowych porad w zakresie pomocy osobom uzależnionym i współuzależnionym.

Na podstawie uchwały Nr XVI/167/08 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 28 lutego 2008r. w sprawie

ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem

piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem jak i w miejscu sprzedaży ustalono:

1) max. 80 punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających 4,5% zawartości alkoholu

poza miejscem sprzedaży;

2) max. 40 punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających 4,5% zawartości alkoholu   

w miejscu sprzedaży.

Obecnie   na  terenie  Gminy  i  Miasta  Nisko  sprzedaż  napojów  alkoholowych,  wg  stanu  na

31.12.2015 r.   przeznaczonych  do spożycia  poza  miejscem sprzedaży prowadzi   62   placówki

handlowe /sklepy/.

Natomiast  sprzedaż  napojów  alkoholowych  przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży

prowadzi 28 punktów gastronomicznych.

W związku z realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie dla Gminy 

i Miasta Nisko, Zarządzeniem Nr 96/2011 z dnia 20 września 2011 r. został powołany Gminny

Zespół  Interdyscyplinarny  ds.  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie.  W  skład  w/w  Zespołu

wchodzą  przedstawiciele  Komendy  Powiatowej  Policji,  Sądu  Rejonowego  w  Nisku,  Ośrodka

Pomocy  Społecznej  w  Nisku,  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych, Poradni Leczenia Uzależnień w Nisku, Urzędu Gminy i Miasta Nisko, niżańskich

szkół.

Podstawowym zadaniem Zespołu Interdyscyplinarnego jest:

1. Integrowanie i koordynowanie działań podmiotów oraz specjalistów w zakresie przeciwdziałania

przemocy  w  rodzinie  poprzez:  diagnozowanie  problemu  przemocy  w  rodzinie;podejmowanie

działań w środowisku zagrożonym przemocą w rodzinie, mających na celu przeciwdziałanie temu

zjawisku;inicjowanie  interwencji  w  środowisku  dotkniętym  przemocą  

w  rodzinie;rozpowszechnianie  informacji  o  instytucjach,  osobach  i  możliwościach  udzielania

pomocy w środowisku lokalnym. 

W okresie od 1 stycznia 2015 roku do 31 grudnia 2015 roku odbyło się pięć posiedzeń Gminnego

Zespołu Interdyscyplinarnego ds Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Nisku.  Zarządzeniem

Burmistrza Gminy i Miasta Nisko Nr 233/2015 z dnia   15 grudnia 2015r. powołano nowy skład

osobowy Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w

Nisku.

Radny T. Surdyka zapytał ilu jest zarejestrowanych alkoholików.

Pani  Burmistrz  wyjaśniła,  że  takiej  ewidencji  nie  prowadzi  Gmina.  Osoba  z  problemem
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alkoholowym może zgłosić się sama, może zgłosić ją ktoś z rodziny, Policja, czy ktokolwiek. Jest

ona  wzywana na posiedzenie Komisji, ale rejestru nie prowadzi się.

Więcej pytań nie zadano.

Przewodniczący podziękował za przygotowane sprawozdanie.

Ad 8.

Przewodniczący Rady poprosił  o  przedstawienie  informacji  z  kontroli  prawidłowości  realizacji

zadań publicznych przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust 3 ustawy

z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz wykorzystania

przekazanych dotacji z budżetu Gminy i Miasta Nisko w 2015r (zał 5).

Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  rokrocznie  Gmina  ogłasza  konkursy  na  wykonanie  zadań

realizowanych przez organizacje pozarządowe. Podkreśliła, że corocznie Radzie przedstawiana jest

informacja  z kontroli prawidłowości realizacji zadań publicznych przez organizacje pozarządowe

oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy   z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności

pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2016.239. j.t.) oraz wykorzystania przekazanych

dotacji  z budżetu Gminy i Miasta Nisko w 2015 roku.

Pani Burmistrz T.Sułkowska poinformowała, że w roku 2015 r. zgodnie z przepisami  ustawy z dnia

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (DZ. U. z 2016.239

j.t.), po przeprowadzeniu trzech otwartych konkursów ofert i po podpisaniu umów ze wszystkimi

podmiotami,  łączna  kwota  przekazanych  dotacji  na  realizacje  zadań  publicznych  wyniosła  235

000,00 zł.  

W I otwartym konkursie ofert  łączna kwota przekazanych dotacji na realizacje zadań publicznych

wyniosła  189 000,00zł, w II otwartym konkursie ofert – 11 000,00 zł,  w III otwartym konkursie

ofert – 35 000,00 zł.

Z przedstawionych sprawozdań wynika,  że wszystkie  podmioty wydatkowały otrzymane środki

finansowe na realizację zadań publicznych w ramach otwartych konkursów ofert.

W roku 2015 w ramach:

I otwartego konkursu ofert przyznano dotację na realizację następujących zadań:

1.  Podtrzymywanie  tradycji  narodowej,  pielęgnowanie  polskości  oraz  rozwój  świadomości

narodowej, obywatelskiej i kulturalnej:

2. Działania na rzecz osób niepełnosprawnych:

3. Działania na rzecz osób w wieku emerytalnym:

4. Wypoczynek dzieci i młodzieży:

5. Działalność wspomagająca rozwój wspólnot i społeczności lokalnych:

6. Kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego:16 000,00 zł
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Łączna  kwota  przekazanych  dotacji  z  Urzędu  Gminy  i  Miasta  Nisko  na  realizacje  zadań

publicznych w I otwartym konkursie ofert wyniosła  189 000,00 zł. 

W II  otwartym konkursie ofert przyznano dotację na realizację zadań:

1.  Podtrzymywanie  tradycji  narodowej,  pielęgnowanie  polskości  oraz  rozwój  świadomości

narodowej, obywatelskiej i kulturalnej:10 000,00 zł

2. Działania na rzecz osób niepełnosprawnych:1 000,00 zł

Łączna  kwota  przekazanych  dotacji  z  Urzędu  Gminy  i  Miasta  Nisko  na  realizacje  zadań

publicznych w II otwartym konkursie ofert wyniosła  11 000,00zł.

W III  otwartym konkursie ofert przyznano dotację na realizację następujących zadań:

1)  Podtrzymywanie  tradycji  narodowej,  pielęgnowanie  polskości  oraz  rozwój  świadomości

narodowej, obywatelskiej i kulturalnej poprzez:  35 000,00 zł

Łączna  kwota  przekazanych  dotacji  z  Urzędu  Gminy  i  Miasta  Nisko  na  realizacje  zadań

publicznych w III otwartym konkursie ofert wyniosła  35 000,00zł, 

Zleceniodawca  –  Gmina  Nisko,  zgodnie  z  §  10  podpisanej  umowy  sprawuje  kontrolę

prawidłowości wykonania zadania przez Zleceniobiorcę, w tym wydatkowania przekazanych mu

środków finansowych.

Wszystkie  podmioty  złożyły  sprawozdania  z  wykonania  zadań  publicznych  za  rok  2015  na

obowiązujących drukach, zgodnych z Rozporządzeniem Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia

15 grudnia 2010 r. w sprawie wzoru ofert i ramowego wzoru umowy dotyczących realizacji zadania

publicznego oraz wzoru sprawozdania z wykonania tego zadania (Dz. U. z 10 stycznia 2011r. Nr 6,

poz. 25). 

Pani Burmistrz podkreśliła, że Sprawozdanie obejmuje dokładny wykaz zadań, koszty realizacji

tych zadań z uwzględnieniem kwot dotacji. 

Przy  tej  okazji  Pani  Burmistrz  podziękowała  pracownikowi  UGiM  M.  Majcher  za  rzetelną  

i szczegółową analizę sprawozdań i przygotowanie informacji dla Rady Miejskiej.

Wobec braku pytań Przewodniczący zamknął realizację punktu.

Ad 9.

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania złożone przez Przewodniczących Zarządów

Osiedli oraz sołtysów zostały powielone i radnym przesłane wraz z zaproszeniem na sesję celem

zapoznania się (zał 6).

Zaproponował, by radni skupili się na ewentualnych pytaniach i uwagach.

Pan Burmistrz J. Ozimek podziękował wszystkim Przewodniczącym Zarządów Osiedli i sołtysom

za  współpracę.  Podkreślił,  że  wreszcie  jest  normalna  atmosfera  na  zebraniach  sołeckich  

i osiedlowych.
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Również Przewodniczący Rady podziękował sołtysom i Przewodniczącym Zarządów Osiedli  za

zaangażowanie i współpracę.

Ad 10.

1/ Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do

sporządzenia  III  zmiany  studium uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego

gminy Pania Kierownik Ref PPB M. Biało-Gajdę.

Pani Kierownik wyjaśniła, że uchwała jest intencyjna, rozpoczynająca procedurę uchwalenia planu

przestrzennego dla tego terenu. Projekt dotyczy terenu w Nowosielcu, terenu gminnego i nie tylko.

Miał początkowo dotyczyć obszaru większego, ale ostatecznie dotyczy ok 56 ha w tym ok 37 ha

terenu należącego do Gminy Nisko. Obsługa komunikacyjna wskazana jest od drogi DK19. 

Pani Kierownik poinformowała, że:

1. Wnioskowana przez tutu. Organ zmiana Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego Gminy i Miasta Nisko uchwalonego uchwałą Nr XXII/242/2000 Rady Miejskiej w

Nisku z dnia 24 sierpnia 2000r. wraz ze zmianami jest kolejną próbą zmiany studium związaną  

z  potrzebą  określenia  na  terenie  Gminy  Nisko  obszarów,  gdzie  możliwe  będzie  sytuowanie

obiektów przemysłowych i usługowych.

2.  Na  terenie  objętym  niniejszą  uchwałą  nie  obowiązuje  miejscowy  plan  zagospodarowania

przestrzennego.

3. Uchwała Nr  XLIX/378/14 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 30 czerwca 2014r w sprawie oceny

aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  oraz

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego uznano m.in. ten teren, jako właściwy dla

potrzeb zabudowy przemysłowo-usługowej.

4. Zgodnie z obecnie obowiązującym studium przedmiotowy teren wskazany jest zasadniczo jako

teren upraw polowych, łąk i pastwisk, przez które przebiega linia WN 110kV.

5. Zmiana studium we wnioskowanym zakresie będzie pierwszym krokiem dla docelowej zmiany

przeznaczenia przedmiotowego terenu w Nowosielcu.

6.  Dla  przedmiotowego  terenu  podjęto  działania  rozpoznawcze  tj  wykonano  opracowanie

ekofizjograficzne, sprawozdanie przyrodnicze i ornitologiczne, opinie z badań geologicznych, a dla

potrzeb skomunikowania terenu wykupiono pas terenu długości ok.  1,0 km od istniejącej drogi

krajowej DK 19.

7. Przewidywany koszt opracowania III zmiany studium to ok. 40 tys złotych.

Pani Kierownik podkreśliła, że po podjęciu tej uchwały będzie zbieranie wniosków i wybieranie

projektanta, następnie po uchwaleniu studium będzie wykonanie planu przestrzennego i w chwili

obecnej trudno określić jaki będzie ostateczny kształt tego terenu, bo w listopadzie ubiegłego roku
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zmieniły się przepisy i  to dopiero projektant wykaże co z badań, bilansów i analiz tego terenu

wynika w kontekście całej Gminy, ilości jej mieszkańców: jakie jest zapotrzebowanie na usługi  

i przemysł.

Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego M.Pachla poinformował o pozytywnej  opinii

Komisji względem projektu.

Radny B. Borowiec zapytał:

- czy została zachowana zasada wyznaczenia i zachowania terminu do składania uwag i wniosków

do projektu zmiany, czy był wyznaczony na 21 dni?

Pani Kierownik M. Biało-Gajda wyjaśniła, że to jest dopiero uchwała intencyjna, o przystąpieniu.

Gdy zostanie sporządzony projekt planu, to będzie poddany opiniowaniu, uzgodnieniu i na koniec

wyłożeniu do wglądu.

Dalej radny B. Borowiec zapytał, czy ta uchwała i te działania wychodzą naprzeciw oczekiwaniom

mieszkańców  co  do  przygotowania  terenów  inwestycyjnych.  Dodał,  że  Pani  Burmistrz

odpowiedziała  na  piśmie,  że  Gmina  nie  złoży  wniosku  o  dofinansowanie  uzbrojenia  terenów

inwestycyjnych  (termin  był  określony  na  koniec  marca  br)  ze  względów  formalnych:  nie  ma

planów zagospodarowania, które są warunkiem złożenia wniosku.

Pani Kierownik potwierdziła, że owszem są to działania w tym kierunku, ale proces trwa ok 1,5

roku, więc trudno w tej chwili mówić o złożeniu wniosku o dofinansowanie.

Radny stwierdził,  że to jest  11 lat zaniedbań w tej  dziedzinie i zupełnie nie rozumie dlaczego  

w mediach zachęcało się potencjalnych inwestorów do lokowania swego biznesu w naszej Gminie,

by teraz dowiedzieć się, że Gmina jest zupełnie nieprzygotowana do podstawowego wniosku: o

dofinansowanie uzbrojenia terenów inwestycyjnych, a dofinansowanie mogło wynieść 85%. Przy

zainwestowaniu 3 mln zł z kasy Gminy można było 20 mln zł dofinansowania pozyskać. 

Radny zaznaczył też, że nie zgadza się ze stwierdzeniem Pani Kierownik, że z analiz i bilansów

wyniknie zapotrzebowanie na usługi i uprzemysłowienie. Jego zdaniem to Rada tworząc studium

daje na zewnątrz sygnał jakie jest zapotrzebowanie Gminy, jakie są kierunki rozwoju. To – zdaniem

radnego – jest władztwem planistycznym Gminy. Działania podjęte, choć słuszne  i tak nie będą

skuteczne,  bo  już  jest  zbyt  późno.  Terminy  składania  wniosków,  możliwości  uzyskania

dofinansowania już miną i tereny nadal pozostaną nieuzbrojone.

Pani Kierownik wyjaśniła, że wg przepisów ustawy z 1994r  konkretny teren ma pewną chłonność i

zapotrzebowanie i dla obliczenia tego są ustanowione pewne wskaźniki urbanistyczne z których

wynika, że dla terenu o odpowiedniej liczbie mieszkańców, muszą być wyznaczone odpowiednie

ilości obszaru danej funkcji tj terenów mieszkalnych, terenów zabudowy rolnej, terenów leśnych

itp. O tym właśnie mówiła przedstawiając projekt uchwały.
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Radny G. Bis zapytał, czy zasadne jest wydawanie tych 40 tys zł. Jego zdaniem wydane 60 tys zł na

plan w Zarzeczu, gdzie miało powstać 200 ha terenu pod przedsiębiorczość, na nic się nie zdało.

Nic tam się nie dzieje. Po co wyrzucać następne 40 tys zł w teren otoczony terenami „Natura 2000”,

co  oczywiście  ograniczy  ewentualnych  przedsiębiorców.  Zapytał  dlaczego  nic  nie  robi  się  

w Zarzeczu.

Burmistrz J.Ozimek stwierdził, że te pytania można odwrócić. Owszem na tej sali podjęto decyzję,

że  tereny te  będą  przeznaczone  pod przedsiębiorczość.  Mieszkańcy blokują  go  cenami.   Mały

zakład tam powstaje, rozpoczęto budowę wodociągu do tego terenu. W tereny prywatne Gmina nie

może ingerować.

Co do terenu w Nowosielcu nie było sensu w nie inwestować dopóki nie zapadły ostateczne decyzje

o przebiegu S19. Teraz możemy ten teren otwierać.

Burmistrz zauważył,  że w strefie ekonomicznej mamy w Nisku 3 ha i mało kto o to pyta. Jest

totalny  zastój  inwestycyjny  w  całej  Polsce.  Trudno  oczekiwać  wielkiego  zainteresowania  w

Nowosielcu. Działania jednak zostały podjęte, wykupiony jeden dojazd i prawdopodobnie zostanie

wykupiony jeszcze jeden dojazd do tych 50 ha.  Zdaniem Burmistrza krytykować można, nawet

trzeba, ale sprawiedliwie.

Przewodniczący Rady podkreślił,  że  radnego G.Bisa nie  było w Radzie,  kiedy ta  podejmowała

decyzję o przeznaczeniu terenów w Zarzeczu pod przedsiębiorczość. Działanie to było przemyślane

i poparte rozeznaniem sytuacji. To nie dzieje się z przypadku. Działania są długofalowe. Rada miała

pełną świadomość, że tereny są terenami prywatnymi.

Radny B.  Borowiec  zauważył,  że  już było  pięć projektów,  które  dotyczyły uzbrojenie terenów

inwestycyjnych  w  wysokości  85%.  Dawały  one  również  możliwość  wybudowania  dróg

dojazdowych do tych terenów. W nowej perspektywie finansowej już tego nie będzie.  Należało

inwestować w tereny gminne i nie zgadza się z tym, że blokowała te działania S19. Można było

budować drogi do istniejącej infrastruktury, a potem włączyć się do S19.

Burmistrz zwrócił uwagę, że nie tylko Burmistrz i Urząd ma możliwości działania. Również radni.

Zapytał co radni zrobili w kwestii tworzenia atmosfery i wykupu terenów w Zarzeczu? Łatwo jest

jątrzyć, pomawiać  w prasie. Nie można było zainwestować w teren niepewny. Gdyby w ciągu 3 lat

żadna firma się nie pojawiła, to środki trzeba byłoby zwrócić. Działać należy rozważnie.

Sołtys Zarzecza S. Pliszka stwierdził, że czuje się wywołany do odpowiedzi w związku z decyzją o

przeznaczeniu tego terenu w Zarzeczu pod przedsiębiorczość, bo też na jego wniosek to się działo.

Wyjaśnił,  że  w  Zarzeczu  działa  120  podmiotów  gospodarczych.  Wielu  z  nich  posiada  własne

nieruchomości we wskazanym terenie. Przewidywał wówczas już, że stopniowo będą swoje firmy

przenosili w tamten rejon, zwłaszcza, że działki tam są duże: 1-2 hektarowe, więc żadne scalanie
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nie jest tam potrzebne. Powoli ten proces się zaczyna. Potrzebne jest jedynie pilne doprowadzenie

wody. Oczywiście zaskakujące było, jak prywatni właściciele zareagowali na zainteresowanie się

Gminy tymi terenami. Poinformował, że w tym rejonie 1ha ziemi kosztował 1200 zł. Na zapytanie

Gminy o wykup w cenie 1,5 tys  zł/ar  nikt  nie  odpowiedział  pozytywnie.  Podkreślił,  że  należy

skończyć ciągłe gadanie o Hawryłach, bo nic z tego nie wynika. Trzeba tylko wykonać wodociąg 

i sprawy same dobrze się ułożą. Wystarczy, że kilka większych firm się przeniesie, a sprawy kupna

działek załatwią między sobą sami. Gmina nie ma powodu tam ingerować.

Radny G.Bis zgłosił wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały w tym kształcie i zmiany

terenu na teren w Malcach. Wyjaśnił, że tam jest 30 ha terenu gminnego, jest blisko Stalowej Woli 

i będzie to teren atrakcyjniejszy dla przedsiębiorców.

Pani Kierownik wyjaśniła, że teren w Nowosielcu jest korzystny, bo jest w pewnym oddaleniu od

zabudowy  mieszkaniowej.  Poza  tym  Gmina  już  poniosła  pewne  koszty  dla  przeanalizowania,

przebadania tego terenu,  by w konsekwencji  zlecić  opracowanie tej  III  zmiany studium. Został

wykupiony  dojazd  do  tych  terenów.  Zresztą  teren  wskazany  przez  radnego  jest  terenem

zalewowym.

Burmistrz  zauważył,  że  przecież  radny  powinien  wiedzieć,  że  ustalony  jest  wreszcie  przebieg

obwodnicy  Niska  i  właśnie  tamten  teren  przecina,  że  została  przełożona  linia  energetyczna  ze

względu właśnie  na  obwodnicę  i  przebieg  linii  też  ogranicza  możliwości  inwestycyjne  na  tym

obszarze. Dodatkowo przebiega przez ten teren gazociąg Ø 700.

Ponieważ radny G. Bis, mimo wyjaśnień,  wniosku nie wycofał Przewodniczący Rady poddał go

pod głosowanie.

Rada Miejska w głosowaniu jawnym, przy jednym głosie „za”, 15 głosach „przeciw” i 5 głosach

„wstrzymujących się” wniosek odrzuciła.

Radny  B.  Borowiec  zapytał,  który  teren  będzie  następnym,  przewidywanym  do  ewentualnego

sporządzania planu zagospodarowania przestrzennego: te 30 ha wskazane przez radnego G.Bisa, po

drugiej stronie przyszłej obwodnicy 48 ha, w okolicy Woliny i Podwoliny ok 60 ha?

Pani  Kierownik  M.  Biało-Gajda  wyjaśniła,  że  jeżeli  Burmistrz  wymieniał  teren  w Malcach,  to

zapewne przed czerwcem 2015r. Wtedy pojawiły się mapy ryzyka powodziowego, które cały ten

teren umieściły w terenach zalewowych rzeki San.

Następnie  Rada  Miejska  w  głosowaniu  jawnym,  przy  17  głosach  „za”  i  jednym  głosie

„wstrzymującym się” podjęła:

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/128/16

. w sprawie przyst pienia do sporz dzenia III zmianyą ą  studium uwarunkowa  i kierunkówń

zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Nisko (za  nrł  7)
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2/  Burmistrz  wyja ni ,  e  Marsza ek  Województwa  Podkarpackiego  rozpocz  w  skaliś ł ż ł ął

województwa akcj  uporz dkowania w skali województwa terenów przyleg ych do PKP. Podzielię ą ł ł

to na segmenty w ca ym województwie i Nisko jest razem ze Stalowa Wol . Ka dy wyk ada 20 tysł ą ż ł

z : Marsza ek 20 tys, Nisko 20 tys i Stalowa Wola 20 tys z . W tym roku wst pnie po rozmowie uł ł ł ę

Marsza ka zosta o uzgodnione, e Stalowa Wola wykona aby szalet i teren przyleg y przy dworcuł ł ż ł ł

PKP wykorzystuj c ca  kwot  60 tys z . W roku przysz ym za  Nisko zrealizowa oby za te rodkią łą ę ł ł ś ł ś

uporz dkowanie terenu przy stacji PKP na O . Tysi clecia. Je eli ta uchwa a zostanie podj ta, toą ś ą ż ł ę

porozumienie ze Stalowa Wol  zostanie w tej sprawie podpisane.ą

Zast pca  Przewodnicz cego  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  E.Szymik  poinformowa a  ę ą ł

o pozytywnej opinii Komisji wzgl dem projektu uchwa y w sprawie pomocy finansowej dla Miastaę ł

Stalowej Woli.

Równie  Przewodnicz cy J.Graniczny poinformowa  o pozytywnej  opinii  Komisji  Bud etowej  ż ą ł ż

o przed o onym projekcie uchwa y.ł ż ł

adnych pyta  nie zadano.Ż ń

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/129/16

. w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Stalowej Woli (za  nrł  8)

3/ Przedstawiaj c projekt kolejnej uchwa y Burmistrz wyja ni ,  e s  ju  w uchwale bud etoweją ł ś ł ż ą ż ż

zabezpieczone rodki  na zwi kszenie udzia ów w kapitale zak adowym MZK i to  jest  uchwa aś ę ł ł ł

wykonawcza do uchwa y  bud etowej.  Podkre li ,  e  z  kwoty 2 000 000 z  wi kszo  zostanieł ż ś ł ż ł ę ść

wykorzystana na remont kapitalny oczyszczalni cieków oraz remont kolektora sanitarnego w ul.ś

Sandomierskiej. Zaznaczy , e najpilniejsz  spraw  jest teraz naprawa kolektora sanitarnego w ul.ł ż ą ą

Sandomierskiej z uwagi na utrudnienia w doje dzie do Armatoory ci kimi samochodami. R kawź ęż ę

w o ony  do  kolektora  powinien  spraw  za atwi .  Aktualnie  uzgadniany  jest  z  GDDKiAł ż ę ł ć

alternatywny  dojazd,  bo  brak  dojazdu  dezorganizuje   produkcj  w  zak adach  przy  ul.ę ł

Sandomierskiej.

Z-ca  Przewodnicz cego  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  E.Szymik  przedstawi a  pozytywnaą ł

opini  Komisji  wzgl dem  projektu  uchwa y  w  sprawie  zwi kszenia  udzia ów  w  kapitaleę ę ł ę ł

zak adowym MZK.ł

Przewodnicz cy  Komisji  Bud etu  i  Finansów  J.Graniczny  poinformowa  o  pozytywnej  opiniią ż ł

Komisji wzgl dem przedstawionego projektu uchwa y.ę ł

Radny B.Borowiec stwierdzi , e zapozna  si  z IV aktualizacj  Krajowego Programu Oczyszczaniał ż ł ę ą
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cieków Komunalnych,  któr  przes a a  Gmina.  Zawiera on  owszem modernizacj  oczyszczalniŚ ą ł ł ę

cieków, której zako czenie zaplanowano w tym dokumencie na 2017r, ale te  zawiera zadanie podś ń ż

nazw  :”rozdzielenie  kanalizacji  burzowej  i  sanitarnej  na  O  Tysi clecia”,  czyli  co ,  co  jestą ś ą ś

zaprzeczane od kilku sesji. Realizacja tego zadania zaplanowana jest na 2020r. Zapyta  z jakichł

rodków b dzie  to  wykonywane? Czy mie ci  si  w przekazywanych obecnie,  tj  2  mln z ,  czyś ę ś ę ł

b dziemy zwi ksza  kapita  MZK raz jeszcze.  W jaki  sposób Gmina zamierza si  wywi za  zę ę ć ł ę ą ć

deklaracji zawartej w KPO K?Ś

Burmistrz  J.Ozimek odpowiadaj c  stwierdzi ,  e  program to  nie  plan.  Program to  zamierzeniaą ł ż

dalekosi ne. Podkre li , e to Rada z Burmistrzem b dzie decydowa a co w tych zakresach b dzieęż ś ł ż ę ł ę

realizowane.  Uwa a,  e  na  chwil  obecna  najpilniejsz  spraw  jest  modernizacja  oczyszczalniż ż ę ą ą

cieków i sukcesywne  realizowanie kanalizacji  sanitarnej tam, gdzie jeszcze jej  nie ma. To sś ą

zadania na lata, a nie na dzi  czy jutro do realizacji.ś

Przewodnicz cy Rady poprosi  o kilka s ów uzupe nienia odno nie oczyszczalni cieków Prezesaą ł ł ł ś ś

MZK Z. Kuzior .ę

Prezes poinformowa ,  e z o ony jest  do Starostwa wniosek o wydanie pozwolenia na budow ,ł ż ł ż ę

nabory na dofinansowanie z FO  b d  w maju. Szacowany do przetargu koszt to ok 12 mln zŚ ę ą ł

modernizacja oczyszczalni cieków i ok 2 mln z  kana  w ul. Ko ciuszki. Je eli udzia  w asny maś ł ł ś ż ł ł

wynosi  20% + Vat,  to  kwota  2 mln z  mo e nie  by  wystarczaj ca i  wówczas  trzeba b dzieć ł ż ć ą ę

korzysta  z kredytu bankowego.ć

Rada Miejska  w g osowaniu  jawnym,  przy  16  g osach „za”  i  2  g osach  „wstrzymuj cych si ”ł ł ł ą ę

podj a:ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/130/16

. w sprawie zwi kszenia udzia ów w kapitale zak adowym Miejskiego Zak adu Komunalnegoę ł ł ł

Nisko, Spó ka z o.o w Niskuł  (za  nrł  9)

4/  Przedstawiaj c projekt  uchwa y  w sprawie zmian w uchwale bud etowej na 2016r  ą ł ż Skarbnik

wyja niś , e uchwalaj c bud et na 2016r by o wiadomo, e b dzie nadwy ka z roku ubieg ego. Nieł ż ą ż ł ż ę ż ł

mo na jej jednak rozdysponowywa  dopóki nie zrobi si  bilansu. Niektóre wydatki zosta y jednakż ć ę ł

celowo w bud ecie zani one, by dziel c nadwy k  je uzupe ni . W tej chwili ju  nadwy ka jest iż ż ą ż ę ł ć ż ż

mo emy ni  uzupe nia  niezb dne wydatki. Nie dzielimy oczywi cie ca ej nadwy ki.ż ą ł ć ę ś ł ż

Poinformował, że w pkt.1 zwiększono dochody o 19.000 zł z tytułu dotacji Powiatu Niżańskiego

dla  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Nisku.  W  pkt  2  zwiększono  wydatki  w  następujących

działach;

1.  Rolnictwo  –  101.581  zł  z  przeznaczeniem na  budowę  rowu melioracyjnego  biegnącego  od
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Jednostki  Wojskowej  przez  Sopot  do  starego  koryta  Sanu.  Rów  będzie  odprowadzać  wody

opadowe. Długość rowu wynosi 3 km.

Na  podstawie  porozumienia  zawartego  z  Rejonowym  Zarządem  Infrastruktury  w  Lublinie  po

wykonaniu zadania RZI zwróci połowę kosztów. Kwota 1.581 zł jest to składka na rok 2016 dla

Gminnej Spółki Wodnej.

2. W dziale 600 – Transport i Łączność kwotę 2.300.000 zł przeznacza się na remonty  i utrzymanie

dróg gminnych. Tu było skromnie zaplanowane. Teraz będzie ponad 3 mln zł.

3. W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa kwota 70.000 zł przeznacza się na nabycie działki od

PKP SA celem uregulowania przebiegu ul.Reymonta w Nisku.

4. W dziale 750 – Administracja Publiczna zwiększa się wydatki o 60.000 zł na organizację Dni

Niska w sierpniu 2016. Wcześniej nie było środków, by w całości zabezpieczyć potrzebna kwotę.

Teraz znając już koszty można zabezpieczyć odpowiednie pieniądze.

5. W dziale 853 zwiększa się wydatki o 100.000 zł w tym: remont budynku 70.000 zł i uzupełnienie

brakującej kwoty na zakup klimatyzatora w Żłobku Miejskim.

6. W dziale 900 kwotę 20.000 zł przeznacza się dla Miasta Stalowa Wola w ramach porozumienia

dot. projektu "Wojewódzki Fundusz kolejowy". 

7. W dziale 921 – dotacja otrzymana z Powiatu przekazuje się do Miejskiej Biblioteki Publicznej

19.000 zł 

8. W dziale 926 – Kultura fizyczna 10.000 zł przeznacza się na bieżącą działalność sportową –

zakupy sprzętu sportowego.

W drugiej wersji W § 1 pkt. 3 dokonuje się przeniesienia wydatków:

1. 10.000 zł dotyczy sprostowania Nr paragrafu.

2. Inwestycje "Budowa sieci kanalizacyjnej sanitarnej przy ul. Gruntowej w Nisku przenosi się z

rozdziału  90001 do rozdziału  90019,  bo  musimy wykazać  przeznaczenie  1  mln  zł  na  ochronę

środowiska. W praktyce nie ma to znaczenia, ale jest to nowa klasyfikacja.

Zmiany:

- w dziale 900, rozdział 95 – należy przeznaczyć 30 tys zł na dokumentację „Odnawialnej energii

na terenie Gminy i Miasta Nisko”.

- w dziale 801 przeznaczyć 100 tys zł na budowę sanitariatów dla oddziałów przedszkolnych w ZS

Nr 2 i PSP Nr 1.

- w dziale 921 – Kultura przeznaczyć 22 tys zł dla NCK m. in. na naprawę sceny.

-  w  rozdziale  75412  –  ochotnicze  straże  pożarne  przeznaczyć  25  tys  zł  na  zakup  sprzętu

pożarniczego dla OSP w Nowosielcu.

Dalej Skarbnik poinformował, że dopiero w dniu dzisiejszym  ukazała się w internecie informacja o
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kwotach subwencji,  udziału w PIT. Dotychczas kwoty te wynikały z projektu budżetu państwa.

Teraz  ustawa  budżetowa  wprowadziła  pewne  zmiany.  Jeśli  chodzi  o  zmiany  dotyczące  naszej

Gminy to zwiększył się dochód gminy z tytułu udziału w podatku od osób fizycznych o kwotę 58

475 zł. Równocześnie została zmniejszona subwencja oświatowa o kwotę 112 864 zł.

Skarbnik poinformowa , e w wyniku zmian zawartych w § 1 uchwa y, wynikiem bud etu na 2016ł ż ł ż

r. jest deficyt   w kwocie 2.132.040 z . Zwi ksza si  przychody bud etu o kwot  2.8ł ę ę ż ę 92.970  z tytu uł

nadwy ki bud etowej z lat ubieg ych (§ 957) . Ustala si  rozchody bud etu w niezmienionej kwocież ż ł ę ż

760.930 z .   ród em pokrycia deficytu w kwocie 2.ł Ź ł 132 040 z  i sp aty rat po yczek w kwocieł ł ż

760.930 z  jest nadwy ka z lat ubieg ych w kwocie 2.8ł ż ł 92 970 z .ł

Przewodnicz cy  Komisji  Bud etowej  J.Graniczny  poinformowa ,  e  Komisja  zaopiniowa aą ż ł ż ł

przedstawiony projekt uchwa y pozytywnie.ł

Rada Miejska  w g osowaniu  jawnym,  przy  14  g osach „za”  i  4  g osach  „wstrzymuj cych si ”ł ł ł ą ę

podj a:ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/131/16

. w sprawie zmiany uchwa y bud etowej na 2016 r.ł ż  (za  nrł  10)

5/  Przewodnicz cy  poinformowa ,  e  nast pny  ą ł ż ę projekt  uchwa y  dotyczy  rozpatrzenia  skargi  nał

dzia alno  Burmistrza. Poinformowa  te , e Burmistrz musia  wyjecha  na konsultacje projektoweł ść ł ż ż ł ć

i nie b dzie móg  uczestniczy  w dalszej cz ci sesji.ę ł ć ęś

Spraw  skargi na dzia alno  Burmistrza przedstawi a Z-ca Burmistrza T. Su kowska.ę ł ść ł ł

Poinformowała,  że w dniu 24.02.2016r  Urząd otrzymał  od Wojewody Podkarpackiego skargę,

która  wpłynęła  od  Pani  K.  Karaś,  do  rozpatrzenia  zgodnie  z  właściwością.  Skarga  dotyczy

bezczynności Burmistrza w sprawach wskazanych przez Panią Karaś.

Pierwsza sprawa dotyczy wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Rzeszowie. Chodzi 

o zakłócenie stosunków wodnych na działce, która stanowi własność Pani Karaś. Organy stosowne

umarzały  postępowanie  z  powodu  barku  przesłanek  z  zakresu  prawa  wodnego,  Samorządowe

Kolegium Odwoławcze utrzymało w mocy decyzję Burmistrza, ale Pani ta skierowała sprawę do

Sądu  Administracyjnego.  Sąd  uchylił  decyzję  SKO  oraz  decyzję  Burmistrza  Gminy  i  Miasta  

i przekazał sprawę do ponownego rozpatrzenia . Wyrok Sądu wpłynął do Urzędu 26 lutego 2016r.

Pani Karaś w skardze do Wojewody z 16 lutego zarzuca, że Burmistrz nic w tej sprawie nie robi.

Pani  Burmistrz  wyjaśniła,  że  Urząd  powołuje  biegłego  w  zakresie  hydrologii  i  procedura  

o naruszenie stosunków wodnych będzie raz jeszcze przeprowadzona.

Druga sprawa poruszona w skardze mówiła o usytuowaniu studzienki kanalizacyjnej. Powyższa

sprawa  była  badana  przez  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  w  Nisku,  który  

w piśmie z dnia 28.03.2014.  znak: PINB.N.7356.7.2014 stwierdził, że w rejonie ulicy Piaskowej
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prowadzone są roboty budowlane związane z realizacją inwestycji pn. ”Rozbudowa miejskiej sieci

kanalizacji sanitarnej„ na którą wydane było przez Starostę Niżańskiego pozwolenie na budowę z

dnia  17  maja  2010   Znak  N-88/10.  Powiatowy  Inspektor  Nadzoru  Budowlanego  

w Nisku ustalił, że na działce  Nr 3995 wykonana została studzienka kanalizacyjna w odległości

1.58 m.od granicy działki  Pani Krystyny Karaś. Po przeanalizowaniu projektu i wykonanych robót

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Nisku stwierdził, że przedmiotowa studzienka jest

wykonana zgodnie z projektem budowlanym. Wobec powyższego nie było  podstaw do interwencji

w przedmiotowej sprawie przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Nisku.

Pani Burmistrz podkre li a, e podejmowane czynno ci  opisane  wy ej,   wskazuj  na dzia anieś ł ż ś ż ą ł

Burmistrza, a nie na Jego bezczynno . W tym stanie rzeczy nie ść wydaje si , by skarga by a zasadna.ę ł

Przewodnicz cy  J.Graniczny  przypomnia ,  e  ju  w  po owie  poprzedniej  kadencji  Komisjaą ł ż ż ł

Rewizyjna analizowa a skarg  tej Pani. Zauwa y , e by y trudno ci w komunikacji, osoba ta by ał ę ż ł ż ł ś ł

nieufna i impulsywna.

Radny Z. uka zapyta  w czym jest konkretnie problem, jaka woda zalewa posesj  tej Pani. Ł ł ę

Pani  Burmistrz  wyja ni a,  e  trudno  powiedzie ,  bo  p ot  jest  owszem  betonowy,  ale  bezś ł ż ć ł

podmurówki, wi c woda przep ywa i wsi ka. Nie ma zak ócenia stosunków wodnych, co ju  razę ł ą ł ż

zosta o kompetentnie stwierdzone. ł

Zdaniem  radnego  B.Borowca  wyst pi  b d  proceduralny,  bo  ujawniono  dane  osoboweą ł łą

osoby  skar cej.  żą Poza  tym  nie  nale y  prowadzi  analiz  psychosomatycznych  nie  maj cż ć ą

do wiadczenia  i  kompetencji.  Podkre li ,  e  w  sprawie  wa ny  jest  wyrok  Naczelnego  S duś ś ł ż ż ą

Administracyjnego, który zosta  ledwie przywo any, a który zawiera pewne wa ne tezy: organy obuł ł ż

instancji (Burmistrz i SKO) naruszy y art 104 kpa umarzaj c post powanie, pomimo i  poprzednioł ą ę ż

wydana decyzja nie stwierdzi a naruszenia stosunków wodnych na dzia ce. Ponownie prowadz cł ł ą

post powanie  organy powinny kierowa  si  tre ci  dania  skar cej,  z  którego  jednoznacznieę ć ę ś ą żą żą

wynika,  e  ma  miejsce  naruszenie  stosunków wodnych  i  osoba  odczuwa  ż szkodliwe skutki  tej

zmiany.  To by a  skarga na dzia ania  Burmistrza a  je eli  dzia ania te  nie  uwzgl dniaj  interesuł ł ż ł ę ą

strony, to skarga jest zasadna.

Pan  Przewodnicz cyą  zauwa y ,  e  imi  i  nazwisko,  to  nie  s  dane  ,  które  pozwalajż ł ż ę ą ą

zidentyfikowa  osob .  ć ę Materia y  szczegó owe by y  dost pne tylko  dla  radnych w Biurze  Radył ł ł ę

Miejskiej. To, e niektórzy radni maj  wiedz  nawet z poprzedniej kadencji i wiedz  o jak  osobż ą ę ą ą ę

chodzi, nie znaczy, e ż zosta y ujawnione dane tej osoby.ł

Przewodnicz cy podda  pod g osowanie projekt uchwa y.ą ł ł ł

Rada Miejska  w g osowaniu  jawnym,  przy  12  g osach „za”  i  6  g osach  „wstrzymuj cych si ”ł ł ł ą ę

podj a:ęł

26



U C H W A Ł Ę   Nr XIX/132/16

. w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia ał nia Burmistrza Gminy i Miasta Nisko (za  nrł  11)

6/  Projekt  uchwa y   ł zmieniaj cą ej uchwa  Nr  XIV/122/11  Rady  Miejskiej  w Nisku z  dnia  28łę

wrze nia 2011r w sprawie utworzenia rodowiskowego Domu Samopomocy w Nisku ś Ś przedstawi ał

Przewodnicz ca Komisji Pomocy Spo ecznej G.Karnat.ą ł

Wyja ni a, e rodowiskowy Dom Samopomocy ( DS) zgodnie z ustaw  o pomocy spo ecznej,ś ł ż Ś Ś ą ł

jest  o rodkiem wsparcia  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  które  w wyniku upo ledzeniaś ś

niektórych  funkcji  organizmu  lub  zdolno ci  adaptacyjnych  wymagaj  pomocy  do  ycia  ś ą ż

w  rodowisku  rodzinnym  i  spo ecznym,  w  szczególno ci  w  celu  zwi kszenia  zaradno ciś ł ś ę ś

i samodzielno ci yciowej, a tak e ich integracji spo ecznej. ś ż ż ł

Domy, w zale no ci od kategorii osób, dziel  si  na nast puj ce typy:ż ś ą ę ę ą

1) typ A - dla osób przewlekle psychicznie chorych;

2) typ B - dla osób upo ledzonych umys owo;ś ł

3) typ C - dla osób wykazuj cych inne przewlek e zaburzenia czynno ci psychicznych.ą ł ś

DS w Nisku jest Domem typu A i B, dla osób przewlekle psychicznie chorych   i  upo ledzonychŚ ś

umys owo.ł

Z uwagi  na  zmieniaj c  si  kategori  klientów pomocy  spo ecznej  oraz  pojawiaj ce  si  noweą ą ę ę ł ą ę

problemy  spo eczne  powstaje  konieczno  wiadczenia  pomocy  dla  osób  wykazuj cych  inneł ść ś ą

przewlek e zaburzenia czynno ci psychicznych ( Typ C).ł ś

Jednym  z  najwa niejszych  wspó czesnych  wyzwa  polityki  spo ecznej  jest  integracja,  czyliż ł ń ł

umo liwienie ludziom niepe nosprawnym korzystania ze wszystkiego, co jest dost pne dla ogó uż ł ę ł

spo ecze stwa. Pobyt w tego typu o rodku umo liwi uczestnikom rozwój umiej tno ci niezb dnychł ń ś ż ę ś ę

do samodzielnego, aktywnego ycia.ż

Przewodnicz ca poinformowa a, e projekt tej uchwa y by  przedmiotem analizy Komisji Pomocyą ł ż ł ł

Spo ecznej i Zada  Publicznych. Komisja zaopiniowa a przed o ony projekt uchwa y pozytywnie.ł ń ł ł ż ł

Wobec braku pyta  Przewodniczacy podda  projekt pod g osowanie.ń ł ł

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/133/16

. zmieniaj cą ą uchwa  Nr XIV/122/11 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 28 wrze nia 2011r łę ś

w sprawie utworzenia rodowiskowego Domu Samopomocy w NiskuŚ   (za  nrł  12)

7/ O przedstawienie projektu uchwa y w sprawie  ł zmiany uchwa y Nr XV/109/15 Rady Miejskiej ł

w Nisku z dnia 18 grudnia 2015r w sprawie uchwalenia Statutu O rodka Pomocy Spo ecznej wś ł
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Nisku Przewodnicz cy Rady poprosi  Pani  Kierownik OPS E.T ust .ą ł ą ł ą

Pani Kierownik poinformowa a,  e  Og oszenie z dniem 17 lutego 2016 roku ustawy z dnia 11ł ż ł

lutego 2016 roku o pomocy pa stwa w wychowywaniu dzieci (zwanej w dalszej cz ci „Ustaw ”)ń ęś ą

przekaza o do kompetencji wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, jako organów w a ciwychł ł ś

obowi zek prowadzenia post powania w sprawie wiadczenia wychowawczego.ą ę ś

Stosownie,  do  tre ci  art.  10  ust.1  przytoczonej  Ustawy,  post powanie  w  sprawie  wiadczeniaś ę ś

wychowawczego prowadzi organ w a ciwy, którym jest odpowiednio- wójt, burmistrz, prezydentł ś

miasta.  Zgodnie  z  tre ci  art.  53  przywo anej  Ustawy  organy  gminy  od  dnia  jej  wej cia  ś ą ł ś

w ycie zobowi zane s  wyznaczy  lub utworzy  jednostki organizacyjne w a ciwe do realizacjiż ą ą ć ć ł ś

zada  z zakresu wiadczenia wychowawczego. ń ś

W  oparciu  o  przywo ane  przepisy  prawa  Zarz dzeniem  Nr  25/2016  oraz  26/2016  ł ą

z  dnia  19  lutego  2016  roku  Burmistrz  Gminy  i  Miasta  Nisko  wyznaczy  O rodek  Pomocył ś

Spo ecznej  w  Nisku   jako  jednostk  w a ciw  do  realizacji  zada  z  zakresu  wiadczeniał ę ł ś ą ń ś

wychowawczego, za  Pani  Kierownik O rodka Pomocy Spo ecznej oraz Pani  Kierownik  Sekcjiś ą ś ł ą

wiadcze  Rodzinnych  i  Funduszu  Alimentacyjnego  O rodka  Pomocy  Spo ecznej  Ś ń ś ł

w  Nisku  do  wydawania  decyzji  i  prowadzenia  post powa  dotycz cych  wiadczeę ń ą ś ń

wychowawczych, a tak e wydawania w tych sprawach decyzji administracyjnych.  ż

Maj c  na  uwadze  powy ej  przytoczone  okoliczno ci  stanu  prawnego  sprawy  podj cieą ż ś ę

przedmiotowej uchwa y jest konieczne i w pe ni uzasadnione. ł ł

Przewodnicz ca G.Karnat przedstawi a pozytywna opini  Komisji Pomocy Spo ecznej wzgl demą ł ę ł ę

projektu uchwa y.ł

Rada Miejska w Nisku, w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/134/16

.  w sprawie  zmiany uchwa y Nr XV/109/15 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 18 grudnia 2015rł

w sprawie uchwalenia Statutu O rodka Pomocy Spo ecznej w Niskuś ł  (za  nrł  13)

8/  Przewodnicz cy  Rady  poprosi  o  przedstawienie  projektu  uchwa y  w  sprawie  uchwaleniaą ł ł

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi zywania Problemów Alkoholowych dla Gminy i Miastaą

Nisko na rok 2016 Pani  Burmistrz.ą

Pani  Burmistrz  T.Sułkowska  poinformowała,  że  corocznie  Rada  Miejska  jest  zobligowana  do

uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych .

Art.  4¹   ustawy  z  dnia  26  października  1982  r.  o  wychowaniu  w  trzeźwości

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi określa  zadania w zakresie podejmowania działań związanych

z  profilaktyka  i  rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych  oraz  integracji  społecznej  osób
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uzależnionych od alkoholu. W szczególności zadania te obejmują:

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej  dla osób uzależnionych od

alkoholu; 

2)  udzielanie  rodzinom,  w których  występują  problemy alkoholowe,  pomocy psychospołecznej

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży,

w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci

uczestniczących  w  pozalekcyjnych  programach  opiekuńczo-wychowawczych

i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu

problemów alkoholowych; 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art.  131 i  15

ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego;

6)  wspieranie  zatrudnienia  socjalnego poprzez  organizowanie  i  finansowanie  centrów integracji

społecznej. 

Realizacja wyżej wymienionych zadań będzie prowadzona właśnie w ramach Gminnego Programu

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych po uchwaleniu przez Radę Miejską. 

Finansowanie  zadań  ujętych  w  programie  odbywa  się  ,  zgodnie  z  art.18²  ustawy

o  wychowaniu  w  trzeźwości   i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  ze  środków  finansowych

wpłacanych do budżetu Gminy za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów  alkoholowych.

Planowana kwota to 390 000,00 zł.

Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  Program  zawiera  informacje  o  ilości  punktów  sprzedaży

alkoholu, diagnozę problemu alkoholowego na terenie Gminy w oparciu o informacje uzyskane z

Komendy  Powiatowej  Policji,  ze  szkół,  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych, Ośrodka Pomocy Społecznej i Poradni Leczenia Uzależnień.

Nast pnie przedstawione s  zadania i dzia ania, jakie b d  podejmowane w ramach Programu. Nieę ą ł ę ą

odbiegaj  one zbytnio od tych z roku ubieg ego. Pani Burmistrz podkre li a, e du y nacisk w tychą ł ś ł ż ż

dzia aniach  k adziony  jest  na  zagospodarowanie  dzieciom  i  m odzie y  czasu  wolnego.  Du oł ł ł ż ż

rodków jest  wydatkowanych na  wypoczynek zimowy,  wypoczynek letni  oraz  ró ne konkursy.ś ż

Temu  te  s u  wszystkie  Orliki,  place  zabaw  i  centra  sportowo-rekreacyjne  budowane  przezż ł żą

Gmin : maj  uczy  zdrowego stylu ycia od najm odszego do dojrza ego.ę ą ć ż ł ł

Przewodnicz ca  G.Karnat  poinformowa a  o  pozytywnej  opinii  Komisji  Pomocy  Spo eczneją ł ł

wzgl dem projektu uchwa y.ę ł

29



Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/135/16

.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi zywania Problemówą

Alkoholowych dla Gminy i Miasta Nisko na rok 2016   (za  nrł  14)

9/  O  przedstawienie  projektu  uchwa y  w  sprawie  ł przyj cia  Programu  opieki  nad  zwierz tamię ę

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ci ś zwierz t na terenie Gminy i Miasta Nisko w 2016r.ą

poprosi  Przewodnicz cy Kierownika Ref ROS W. Praconia.ł ą

Kierownik poinformowa , e uchwa a ta jest podejmowana co roku, w 90% tre  jest powtórzona zł ż ł ść

roku  ubieg ego.  Nowo  polega  na  tym,  e  w  latach  ubieg ych  wy apywane  psy  by ył ść ż ł ł ł

przetrzymywane w przytulisku u lekarza weterynarii, który obs uguje nasz  Gmin . Z uwagi na to,ł ą ę

e Towarzystwa Opieki nad Zwierz tami w skali kraju takie rozwi zania zaskar a y do s du, e nież ę ą ż ł ą ż

spe nia  to  wymaga  schroniska,   ten  lekarz  weterynarii  za o y  schronisko  w  Sigie kach.  ł ń ł ż ł ł

W  Programie  jest  wi c  wskazany  ten  lekarz  i  schronisko  jako  obs uguj ce  nasz  Gmin  ę ł ą ą ę

i  zagospodarowuj ce  psy  wy apane  na  naszym terenie.  Pies  wi c  po  z apaniu  b dzie  poddanyą ł ę ł ę

odpowiednim  zabiegom  zdrowotnym  (np.  odrobaczanie),  przetrzymywany  przez  2  tygodnie  w

przytulisku  w  nadziei,  e  znajdzie  si  nowy  w a ciciel  a  potem  kierowany  do  schroniska  doż ę ł ś

Sigie ek. Te pierwsze dwa tygodnie b d  kosztowa y Gmin  400 z  a przyj cie do schroniska 2000ł ę ą ł ę ł ę

z .  ł To s  jednak koszty. Przyk adowo w roku ubieg ym wy apanych na terenie Gminy by o  14ą ł ł ł ł

psów.

Przewodnicz ca G. Karnat przedstawi a pozytywna opini  Komisji wzgl dem projektu uchwa y.ą ł ę ę ł

adnych pyta  nie zadano.Ż ń

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/136/16

.  w sprawie przyj cia Programu opieki nad zwierz tami bezdomnymi oraz zapobieganiaę ę

bezdomno ci ś zwierz t na terenie Gminy i Miasta Nisko w 2016 ą roku (za  nrł  15)

10/ Pani Burmistrz poinformowa a, e z inicjatyw  nadania nazwy „Skwer o nierzy Wykl tych” ł ż ą Ż ł ę

w  Zarzeczu  wyst pili  mieszka cy  ul.  Mickiewicza  –  150  podpisów.  Chc c  wyj  naprzeciwą ń ą ść

oczekiwaniom mieszka ców Burmistrz przedk ada projekt uchwa y w tej sprawie.ń ł ł

So tys  Zarzecza  S.  Pliszka  podkre li ,  e  w a ciwie  z  t  inicjatyw  wyst pi a  m odzie .  Onił ś ł ż ł ś ą ą ą ł ł ż

zg biali najnowsz  histori . Chcieli, by nazwa  tym imieniem skrzy owanie dróg, ale po dyskusjiłę ą ę ć ż

zdecydowali, e teren zieleni w centrum miejscowo ci zostanie tak nazwany i w a nie m odzież ś ł ś ł ż

b dzie si  tym  terenem opiekowa a.  ę ę ł Zwrócili si  z wnioskiem w tej sprawie do Rady So eckiej.ę ł
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Rada So ecka temat przedstawi a na zebraniu wiejskim.  Zebranie wiejskie jednog o nie by o zał ł ł ś ł

nazwaniem tego placu zieleni mianem „Skweru o nierzy Wykl tych”.Ż ł ę

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/137/16

.  w sprawie nadania nazwy skwerowi (za  nrł  16)

11/ Pani Burmistrz wyja ni a, e Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy i Miasta Nisko zostaś ł ż ł

uchwalony  w  lipcu  ubieg ego  roku.  By  nast pnie  ł ł ę weryfikowany  przez  Narodowy  Fundusz

Ochrony  rodowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Poinformowa a,  e  wp yn o  do  Urz du  pismo  Ś ł ż ł ęł ę

o konieczno ci wprowadzenia pewnych uzupe nie  w tym Planie, by mo na by o pó niej aplikowaś ł ń ż ł ź ć

o  rodki  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego.  Szczegó owe  zapisy  zosta y  przedstawione  ś ł ł

w projekcie uchwa y.ł

Wobec braku pyta  Przewodnicz cy podda  projekt pod g osowanie.ń ą ł ł

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A Ł Ę   Nr XIX/137/16

.  w sprawie  przyj cia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy i Miasta Nisko” na lataę

2015-2020, opracowanego w ramach projektu pn. „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla

Gminy i Miasta Nisko”, realizowanego zgodnie z umow  nr POIS.09.03.00-00-375/13,ą

wspó finansowanego ze rodków Funduszu Spójno ci Europejskiego Funduszu Rozwojuł ś ś

Regionalnego (Program Operacyjny Infrastruktura i rodowisko 2007-2013), poŚ

wprowadzonych aktualizacjach. (za  nrł  16)

Ad 11.

- Przewodnicz cy przypomnia , e w terminie do ko ca kwietnia radni s  obowi zani do z o eniaą ł ż ń ą ą ł ż

o wiadcze  maj tkowych.  Zwróci  uwag  na  dok adne  wype nienie  formularza,  bo  Urz dyś ń ą ł ę ł ł ę

Skarbowe skrupulatnie sprawdzaj  dokumenty i wzywaj  do z o enia wyja nie .ą ą ł ż ś ń

- Radny G. Bis zapyta  o nak adk  asfaltow  na ul. ł ł ę ą Sosnowej: kiedy b dzie ona wykonana? Daleję

zwróci  uwag , e w czerwcu, czy lipcu ko czy si  nabór wniosków na dofinansowanie budowył ę ż ń ę

przydomowych  oczyszczalni  cieków.  W  Zarzeczu  jest  wiele  miejsc  np.  Hawry y,  gdzieś ł

mieszka cy nie maja i d ugo nie b d  mie  mo liwo ci podpi cia si  do kanalizacji. Czy Gminań ł ę ą ć ż ś ę ę

podejmuje jakiekolwiek dzia ania w kierunku przygotowania wniosków o dofinansowanie budowył

takich oczyszczalni cieków w tych rejonach?ś

- Radny B.Borowiec zapyta  o informacj  na temat budowy centrum przemys owo-handlowego nał ę ł

O . Tysi clecia: co to ma dok adnie by  i  czy s  plany „uszcz liwienia” mieszka ców innychś ą ł ć ą ęś ń

cz ci Gminy np. Podwoliny, Zarzecza czy Rac awic takimi obiektami? Dalej zapyta  dlaczego węś ł ł
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omawianym planie  remontów dróg  gminnych  nie  ma  adnej  drogi  na  O .  Tysiaclecia.  Tam zż ś

ci gów ą pieszo-jezdnych ka dego dnia korzystaj  tysi ce ludzi i odcinki s  krótkie. Nie mog  siż ą ą ą ą ę

doczeka  poprawy stanu tych dróg.  ć Zauwa y ,  e chyba koniecznym jest, by „eskalacja potrzebż ł ż

by a  bardziej ekspresyjna”.  Chce wiedzie ,  dlaczego te drogi  gminne na osiedlu nie s  uj te wł ć ą ę

planach remontów.

Pani Burmistrz odpowiedzia a:ł

-  je eli  chodzi  o  nak adk  ul.  Sosnowej  trzeba  czeka  na  rozstrzygni cia  przetargu  naż ł ę ć ę

wykonawstwo.  Nie  jest  jeszcze  og oszony,  dzi  zosta y  zabezpieczone  pieni dze  w  uchwaleł ś ł ą

zmieniaj cej bud et i przetarg zostanie ju  og oszony.ą ż ż ł

Co do oczyszczalni przydomowych Gmina nie przewiduje tego zadania do dofinansowania. Wyra aż

Gmina  zgod  na  to,  by  zainteresowani  wybudowali  ewentualnie  tak  oczyszczalni  i   samię ą ę

aplikowali o dofinansowanie inwestycji z Narodowego Funduszu Ochrony rodowiska jako osobaŚ

fizyczna.

-  Je li  chodzi  o  sklep,  w a ciwie  ci g  sklepów,  to  Pani  Burmistrz  podkre li a,  e  s  to  terenyś ł ś ą ś ł ż ą

prywatne i Gmina nie mo e ingerowa  w zamierzenia w a ciciela. On sprzedaje inwestorowi teren iż ć ł ś

trudno, by Gmina si  wtr ca a. Poinformowa a, e widzia a plan tego budynku. Ma to by  pawilonę ą ł ł ż ł ć

w kszta cie litery L, zapewne na wynajem pod ró n  dzia alno . Od strony Tesca ma by  parking.ł ż ą ł ść ć

Je li  chodzi o drogi na osiedlach,  to jest to teren spó dzielni  i drogi te nie b d  remontowane.ś ł ę ą

Odb dzie si  spotkanie ę ę z udzia em przedstawicieli spó dzielni, Przewodnicz cego Zarz du Osiedla,ł ł ą ą

mo e i radnych osiedla i b dzie dyskusja jak poprawi  infrastruktur  drogow  na O . Tysi clecia .ż ę ć ę ą ś ą

Po tym spotkaniu radny mo e pyta  o drogi na tym osiedlu.ż ć

Pani  Burmistrz  podkre li a,  e  w  tej  kadencji  infrastruktura  drogowa  b dzie  sukcesywnie,ś ł ż ę

zdecydowanie  poprawiona,  ale  w  jednym czasie  nie  da  si  wsz dzie  zadzia a .  Trzeba  trochę ę ł ć ę

spokoju i cierpliwo ci w tym temacie.  ś Zrealizowane s  drogi na osiedlu Centrum. Teraz czas naą

ulice Fredry, Daszy skiego i O . Tysi clecia.ń ś ą

Radny  B.  Borowiec  zauwa y ,  e  chodzi  mu  o  drog  gminn  na  osiedlu  wielotysi cznym.ż ł ż ę ą ę

Podkre li , e wyra a opini  mieszka ców osiedla, którzy widz , e s  realizowane ulice dla 2 -3ś ł ż ż ę ń ą ż ą

domków jednorodzinnych.

- Przewodnicz cy Rady i Pani Burmistrz z o yli wszystkim yczenia z okazji wi t Wielkiej Nocy.ą ł ż ż Ś ą

Ad 12.

Przewodnicz cy W. lusarczyk zamkn  XIX sesj  Rady Miejskiej o godz 16.00.ą Ś ął ę

Na tym protokó  zako czono i podpisano.ł ń

Protoko owa a M. Kopeł ł ć

                                                                           Przewodnicz cy Rady Miejskieją
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                                                                                Waldemar lusarczykŚ
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